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Veľký Draždiak je jednou z  mála 
vodných plôch v  Bratislave, kde 

je vďaka vyhovujúcej kvalite vody 
kúpanie povolené. Stále však platí, že 

nie je oficiálnym kúpaliskom, ale ry-
bárskym revírom a kúpanie v ňom je 
vždy na vlastnú zodpovednosť. Rieše-
nie prkládky vzdušného vedenia po-
nad Draždiak je predmetom rokovaní 
mestskej časti Bratislava-Petržalka 
a spoločnosti Západoslovenská distri-
bučná a. s. (ZSD) už od roku 2007, no 
vzhľadom na vysoké investičné nákla-
dy k dohode doteraz neprišlo. 

Pokračovanie na strane 6

Starosta Ján Hrčka hovorí o historickej príležitosti od-
strániť elektrické vedenie nad Veľkým Draždiakom. 
Mestská časť Petržalka nedávno zaplatila 36-tisíc eur za 
projektovú dokumentáciu, aby zistila, koľko by prekládka 
stála. Využiť by na to chcela výmenu káblov nad jazerom, 
ktorú má v pláne Západoslovenská distribučná a.s.

elektrického vedenia nad Veľkým 
Draždiakom:

Ako volila 
Petržalka?
Už tradične najvyššiu účasť mali  
Slnečnice - vyše 60 percent.  

Nová cesta 
na Farského
Trávnatá plocha sa mení na komuni-
káciu. Slúžiť bude pre autobusy.

Zdroje pitnej 
vody sú tajné
Zisťovali sme, odkiaľ pochádza voda, 
ktorá nám tečie z vodovodov.

Jej zeleninové 
obedy ľudia milujú
Šaláty nikto neponúkal, tak Katka 
Ondrušek rozbehla vlastnú kantínu.
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VÝKUP STAROŽITNOSTÍ
HEYDUKOVA 12

Obrazy, nabytok, keramika, porcelán, sochy, strieborné predmety, 
starožitné šperky, husle, odzanky, vyznamenania a iné zaujímavosti. 
Po dohode vieme prísť aj my k vám. Platba ihneď v hotovosti 

0918788200 / antik.bratislava@gmail.com

VÝKUP 
STARÝCH HODINIEK

Náramkové, 
vreckové,
nefunkčné  

aj poškodené

Poznáme účet za preloženie

4 milióny eur!
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Slovo  
šéfredaktorky

Tešíme sa!
Moja dcéra mi hovorí, že 
cez víkend 21.-23. júna 
s  ňou nemám rátať, lebo 
sú Dni Petržalky. Nečudu-
jem sa jej. Toto podujatie 
je fenomén pre návštev-
níkov, ale aj z  hľadiska 
organizácie. Vo vlastnej 
réžii totiž robí petržalská 
samospráva 3-dňový fes-
tival s množstvom atrakcií 
a koncertov, ktorý je navy-
še pre všetkých zdarma! 
To sa len tak nevidí (viac 
na str. 12).
„Má samospráva na to, 
aby dala len Desmodu, 
Adamovi Ďuricovi a  Kollá-
rovcom za vystúpenie po 
10-tisíc a  Michalovi Davi-
dovi trikrát viac?“ pýtajú sa 
niektorí obyvatelia. 
Organizačne to samosprá-
va zvládla už minulý rok, 
dokonca pridala vlastné 
stánky a čapovala, - a bude 
aj tento rok -, vlastné pivo. 
Aj to je spôsob, ako znížiť 
náklady. Ďalšie peniaze zís-
ka za podnájom pozemkov 
pre predajné stánky. Len tie 
s  občerstvením zaplatia 
vyše 40-tisíc eur. Lunapark 
pridá ďalších 12 500 eur.
Samospráva tvrdí, že to má 
zrátané. „Odhadované príj-
my za Dni Petržalky 2024 
v  kombinácii s  externými 
zdrojmi sú na takej úrovni, 
že by sme sa v  celkovom 
meradle mali dostať na 
nulu, a  to aj so zaráta-
ním mzdových nákladov. 
Vzhľadom na line-up, 
sprievodný program a ďal-
šie atrakcie celkom slušná 
vizitka, čo poviete?“ rea-
govala na vlastnej facebo-
okovej stránke. Súhlasíme. 
Ak to vyjde, klobúk dolu. 
A už sa nevieme dočkať.
 Ingrid Jarunková
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Dovolenka 
a pracovné 
právo II.
V predošlom článku sme sa
venovali základným ustanove-
niam Zákonníka práce o dovo-
lenke. Na článok nadviažeme a
budeme sa venovať spoločným
ustanoveniam Zákonníka práce
o dovolenke.
Zamestnávateľ môže určiť
zamestnancovi čerpanie dovolen-
ky, aj keď dosiaľ nesplnil pod-
mienky na vznik nároku na dovo-
lenku, ak možno predpokladať, že
zamestnanec tieto podmienky
splní do konca kalendárneho roka,
v ktorom dovolenku čerpá, alebo
do skončenia pracovného pomeru.
Čerpanie dovolenky by mal v
zmysle zákona určovať zamestná-
vateľ tak, aby si zamestnanec
mohol dovolenku vyčerpať spra-
vidla vcelku a do konca kalendár-
neho roka. Pri určovaní dovolenky
je potrebné prihliadať na úlohy
zamestnávateľa a na oprávnené
záujmy zamestnanca. Zamestná-
vateľ je povinný určiť zamestnan-
covi čerpanie aspoň štyroch týž-
dňov dovolenky v kalendárnom
roku, ak má na ne nárok, a ak
určeniu čerpania dovolenky ne-
bránia prekážky v práci na strane
zamestnanca. Ak sa poskytuje
dovolenka v niekoľkých častiach,
musí byť aspoň jedna časť najme-
nej dva týždne, ak sa zamestnanec
so zamestnávateľom nedohodne
inak. Čerpanie dovolenky je
zamestnávateľ povinný oznámiť
zamestnancovi aspoň 14 dní
vopred. Obdobie môže byť výni-
močne skrátené so súhlasom za-
mestnanca. Za časť dovolenky,
ktorá presahuje štyri týždne
základnej výmery dovolenky,
ktorú zamestnanec nemohol
vyčerpať ani do konca nasledujú-
ceho kalendárneho roka, patrí za-
mestnancovi náhrada mzdy v
sume jeho priemerného zárobku.
Za nevyčerpané štyri týždne zák-
ladnej výmery dovolenky nemôže
byť zamestnancovi vyplatená
náhrada mzdy, s výnimkou, ak si
túto dovolenku nemohol vyčerpať
z dôvodu skončenia pracovného
pomeru. JUDr. Dionýz Stehlík

JUDr. Pavel Jurek
0917/822 723

Dispečerov
mesta spoznáte
jednoduchšie
BRATISLAVA
Dispečing bratislavského
magistrátu má dva nové slu-
žobné automobily, ktoré budú
slúžiť pracovníkom dispečin-
gu z oddelenia správy komu-
nikácií na lepšie a operatívnej-
šie zasahovanie.
Služobné autá sú určené na efek-
tívnejšie zabezpečovanie kon-
troly verejných priestranstiev a
operatívnejší zásah v teréne pri
mimoriadnych udalostiach.
Automobily sú ľahko rozpozna-
teľné, pretože sú označené
logom mesta a mestskými far-
bami. 
Bratislavský magistrát kúpil dve
vozidlá, obe sú v bielej farbe a s
logom mesta Bratislavy,  za pri-
bližne 20-tisíc eur. Vozidlá sú
vybavené sú majákom a výstraž-
ným osvetlením na zadnom
okne s nápisom Správa komuni-
kácií, kde je uvedený aj telefo-
nický a e-mailový kontakt na
dispečing mesta na oddelení
správy komunikácií. 
Na uvedené kontakty bude tiež
možné nahlasovať prípadné po-
ruchy na mestských cestách, či
upozorniť na prekážky na mest-
ských komunikáciách alebo na
zníženú zjazdnosť bratislav-
ských ciest. (kk)

INFORMUJTE SA TU:
Antolská 4, Bratislava 85107 
+421 902 605 900 | info@doktormartin.sk 
www.doktormartin.sk 

Navštívte Dr. Martin zubnú kliniku a objednajte 
sa na BEZPLATNÉ VSTUPNÉ VYŠETRENIE!

KONIEC PROBLÉMOM S VAŠOU PROTÉZOU! 
VĎAKA MINIIMPLANTÁTOM BUDETE MAŤ OPÄŤ DÔVOD NA ÚSMEV!

Zavolajte na 0902/605 900 a získajte bezplatné informácie!

inzercia_proteza_3.indd 1 14.9.2016 23:31:29

Nevyhadzujte
knihy

darujte ich nám
Kontakt: 0907 701 786

Mirbachov palác je zreštaurovaný
podľa architektúry z 18. storočia
STARÉ MESTO
Zreštaurovanie fasády Mir-
bachovho paláca, ktorý bol v
zlom stave, je hotové. Práce
boli zamerané na obnovu
celkovej fasády, doplnenie
modelácie výzdoby, vytvore-
nie kópií jednotlivých prvkov
podľa originálov a došlo aj
na zlátenie kovových do-
plnkov. Mirbachov palác má
aktuálne vzhľad pôvodnej
architektúry zo 60. rokov 18.
storočia.
Cieľom obnovy fasády bolo
reštaurátorským spôsobom do-
siahnuť čo najlepší technický a

estetický stav fasády vrátane
všetkých jej prvkov. Reštaurá-
torské práce boli zamerané na
obnovu fasády, kamenných
portálov, soklov a ostení,
obnovu drevených okien, dverí
a mreží. 
V rámci reštaurátorských prác
sa upravili kamenné fragmenty,
doplnili modelácie štukovej
výzdoby a chýbajúcich častí
omietkovej vrstvy, vytvorili sa
kópie umelokamennej vázy
odliatím a farebne sa upravili
erbové polia v intenciách
heraldickej farebnosti erbov
grófa Nyára. Tie boli následne

osadené do kartuše tympanónu
paláca. Pozlátili sa kovové
doplnky, napríklad rokajový
štítok, kľučky brán či rokajová
výzdoba mreží balkóna, ktoré
boli zlátené aj v pôvodnej
architektúre paláca. 
Opravené boli okenné krídla,
vstupné brány či kamenné
sokle, ktoré vzhľadom na
veľký rozsah poškodenia
nahradili nové kópie. Obnove-
ný bol aj južný štítový múr
nachádzajúci sa nad susedným
objektom, pričom na tieto práce
bola potrebná horolezecká
technika. (kk)

Po dokončení II. etapy 
výstavby električkovej 

trate nastanú dopravné zme-
ny. „Dôjde aj k niektorým ďal-
ším úpravám v sieti autobuso-
vých liniek. Podrobnosti bude 
DPB   komunikovať v  dosta-
točnom časovom predstihu,“ 
napísali nám z  tlačového od-
delenia Magistrátu hlavného 
mesta Bratislavy. 

Aktuálne stavebník bu-
duje pri existujúcej električ-
kovej trati na Farského ulici 
novú cestnú komunikáciu, 
ktorá bude slúžiť pre au-
tobusy. „V   uvedenom prí-
pade  pôjde o novú cestnú 
komunikáciu, ktorá sa bu-
duje za účelom stavby no-
vého prestupného uzla  au-
tobus – električka. Cestná 
komunikácia bude slúžiť 
na otáčanie vozidiel MHD 
a  neovplyvní automobilovú 
dopravu,“ odpísal nám ho-

vorca magistrátu 
Peter Bubla. 

Prestupný ter-
minál Farského 
sa buduje so zá-
merom skvalitne-
nia a  zrýchlenia 
presunov medzi 
autobusmi a  elek-
tričkami v  tejto 
lokalite. „Po dobu-
dovaní terminálu 
doň DPB plánuje 
presmerovať všet-
ky denné auto-
busové linky, čím 
sa podstatne skrátia pešie 
presuny medzi jednotlivými 
druhmi verejnej dopravy,“ 
uviedol. Pozdĺž električko-
vej trate, po celej jej dĺžke, 
by mala vzniknúť nová cyk-
lotrasa. Nová komunikácia, 
ktorú dodávateľ realizuje 
ako prestupný uzol autobu-
sy-električka zmenšil plochu 

trávnatej plochy, ktorá by 
v  budúcnosti mohla slúžiť 
ako verejný park. Magistrát 
s takýmto zámerom aktuálne 
nepočíta. „V  danej lokalite 
by sa mali vykonať vegetačné 
úpravy – trávnatý záhon,“ na-
písal nám Peter Bubla z  ma-
gistrátu. 

Petržalská električka bola 

PETRŽALSKÉ NOVINY 
čítajte aj na webe

www.bratislavskenoviny.sk

Obchodné centrum TPD Petržalka

Farského 26, Bratislava
inlux@inlux.sk

Otvorené 
pondelok
až sobota

9:00 - 19:00

Určite ste si všimli, že pri električkovej trati 
pri zastávke na Farského ulici pracujú sta-
vebné mechanizmy a trávnatú plochu menia 
na cestnú komunikáciu. Slúžiť bude pre 
autobusy. 

Nová komunikácia pre autobusy vznikne na úkor 
trávnatej plochy pri Chorvátskom ramene

Vedľa električky na Farského budujú 
cestu, slúžiť bude pre autobusy

tiež témou májového 
mestského zastupi-
teľstva, ktoré vzalo na 
vedomie správu o  po-
stupe stavebných prác. 
Súčasťou písomnej 

prezentácie sú letecké snímky 
stavebných úsekov projektu 
električky. Materiál prešiel 
bez akejkoľvek diskusie.

(mc)
foto: mc 

„Nerozumiem, prečo 
schvaľujeme plány, 

ktoré sa potom nedodržiava-

jú. Nerozumiem, prečo inves-
tičný plán nekorešponduje 
s  finančným plánom,“ pove-

dala s  tým, že vedenie zavá-
dza verejnosť. Starosta Ján 
Hrčka predtým vysvetľoval 
poslancom, ako postupujú pri 
plánovaní a  realizácii opráv 
ihrísk, vyjadril sa tiež k  prí-
činám zmien investičných 
aktivít. Poslankyni Kozáko-
vej na oplátku nič nedaroval 
a skritizoval ju zo zlyhania pri 
pokračovaní výstavby petr-
žalskej električky. „Ja sa čudu-

jem, že ty ako predsedníčka 
predstavenstva spoločnosti 
Metro nám tu niečo hovoríš 
o  financovaní a  plánovaní, 
pretože, keď sa pozriem na 
tú električku, tak ja si myslím, 
že ďaleko viac ľudí je prekva-
pených, že sa nedodržiava 
plán, napriek tomu, že sú tam 
financie,“ oponoval. Kozáková 
skončila na poste šéfky Metra 
po škandalóznych zisteniach 
kontrolórky hlavného mesta 
Bratislavy.  (mc)

Hrčka s Kozákovou si „skočili do vlasov“
Poslankyňa Michala Kozáková (Team Bratislava, 
Progresívne Slovensko) sa pustila počas roko-
vania petržalského zastupiteľstva o plánovaní 
investícií do petržalských ihrísk do starostu 
Jána Hrčku s kritikou, že mestská časť Petržalka 
nedodržiava schválené investičné aktivity. 

0905 854 300 • 0262525021
Jungmannova 10 Bratislava, Petržalka

cancelli@cancelli.sk

|
|
|

screenové clony
garážové brány

ZĽAVA 20% s kódom “LETO2024” 
na všetky produkty do 31.7.2024

www.cancelli.sk

pergoly
markízy
plisé

žalúzie
rolety
siete

PREDAJ | MONTÁŽ 
SERVIS

S A M O S P R ÁVA

➤

 V Bratislave dosiahla účasť 
46,64 % (178 532 zúčastne-
ných voličov), V  Petržalke 
44,15 % (39 941). 

 Ba V, ktorá zahŕňa aj Jarovce, 
Rusovce a Čunovo mala naj-
nižšiu volebnú účasť (44,71) 
spomedzi piatich okresov, 
hoci tieto malé obce majú 
už tradične nadpriemernú 
účasť. Takmer rovnakú ako 
v  Ba V  mali aj v  Bratislave 
II – 44,99 %. Najvyššiu mali 
v Bratislava 1 - 52,03 %, a to 
aj celoslovensky.

 V Petržalke mali ako už tra-
dične najväčšiu účasť okrs-
ky v Slnečniciach. V Slneč-

niciach- Mesto 62,87 % 
a  vo Viladomoch 60,06 %. 
Tradične najmenej voličov 
prišlo voliť do okrsku 24, 
ktorý zahŕňa Romanovu 
ulicu a  všetkých voličov 
s  trvalým pobytom Brati-
slava – Petržalka - 23,00 %.

 Najmenej hlasov v Petržal-
ke získali tento rok strany 

- SDKÚ - DS - Slovenská 
demokratická a  kresťan-
ská únia - Demokratická 
strana – 7 platných hlasov, 
Slovenská ľudová strana 
Andreja Hlinku – 5, SPO-
LOČNE OBČANIA SLO-
VENSKA – 2 platné hlasy.

 Pokiaľ ide o  účasť, na pr-
vých voľbách do EP bola 

Aj Petržalka zaznamenala historicky najvyššiu účasť vo voľbách do 
Európskeho parlamentu (EP). Kým v roku 2019 prišlo voliť 30, 38 %  
voličov, 8. júna 2024 to bolo 44, 15 %. Celoslovenskú účasť sme ten-
to rok prekonali o zhruba 10 %.

Ako sme volili v Petržalke? volebná účasť 16,96 %, 
najnižšia bola v  roku 2014 
– len 13,05 %. V roku 2019 
bola  22,74 %.

 V piatych voľby do EP sme 
tento rok na Slovensku za-
znamenali historicky naj-
vyššia účasť (34,38 %) a his-
toricky najviac žien, ktoré 
nás budú v európskom par-
lamente zastupovať - 7 
z  15. Pre porovnanie, mi-
nulé volebné obdobie boli 
štyri, Jedna z nich, Monika 
Flašíková Beňová  je  euro-
poslankyňou  kontinuálne 
od roku 2004, teda od vstu-
pu Slovenska do EÚ.

Zdroj: Štatistický úrad SR, TASR

Porovnanie Slovenska, Bratislavy a Petržalky:
V rámci PS Smer – SD Republika Hlas – SD KDH SaS Demokrati
Slovenska 27,81 % 24, 76 % 12,53 % 7,18 % 7,14 % 4,92 % 4,68 %

V Bratislave PS Smer – SD Republika Hlas – SD KDH SaS Demokrati
  47,35 % 17,31 % 7,51 % 3,47 % 5,49 % 8,41 % 5,68 %

V Petržalke PS Smer – SD Republika Hlas – SD KDH SaS Demokrati
 43, 68 % 19,25 % 8,88 % 4,03 % 5,49 % 7,92 % 5,74 %

Pre zaujímavosť – Vo voľbách do EP 2019 v Petržalke získala Koalícia PS a Spolu 35,48 % hlasov, 
nasledovalo SaS – 14,75 %, Smer – SD 10,63 %, ĽS Naše Slovensko - 9,30 %.
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MINCE - BANKOVKY

Všeobecnú mienku o dob-
rej kvalite vody, ktorú 

si o  nej obyvatelia Bratislavy 
myslia, potvrdzuje aj BVS. 
„Vodu máme kvalitnú a  ne-
musíme ju upravovať, iba jej 
dezinfekciou predlžujeme tr-
vanlivosť. Pre ilustráciu, vy-
ťažená voda zo studne (surová 
voda) vydrží svojou kvalitou 
do 3 dní, potom sa v nej začne 

tvoriť život. Vyťažená voda zo 
studne s  dezinfekciou (pitná 
voda) vydrží svojou kvalitou 
do 8 dní. Voda sa u  nás ne-
upravuje inak ako dezinfek-
ciou,“ napísal nám Matúš Stra-
čiak z  BVS. Na úpravu vody 
používajú dávkovanie roztoku 
chlornanu sodného. „Buď ho 
kupujeme alebo ho vyrába-
me elektrolýzou na mieste 

z  roztoku chloridu sodného,“ 
dopĺňa Stračiak. V  mieste 
dávkovania sledujú vodári on-
line analyzátormi už v dezin-
fikovanej vode obsah voľného 
chlóru. Podľa platných predpi-
sov je určená limitná hodnota 
0,3 mg/l. Kontrolu obsahu voľ-
ného chlóru a  taktiež prípad-
né produkty dezinfekcie ako 
trihalógénmetány, halooctové 

kyseliny, chloritany, chloreč-
nany, bromičnany sleduje BVS 
vo vzorkách z  celej vodovod-
nej siete. „Na našich strán-
kach v časti “Kvalita vody” je 
možné pozrieť si namerané 
hodnoty pre zadané odberné 
miesto kontroly kvality pitnej 
vody,“ hovorí Stračiak. 

(mc)
foto: shutterstock

Prírodné štrkové kúpa-
lisko je neoficiálnym, no 
veľmi obľúbeným miestom 
letného oddychu Petržal-
čanov, ale aj návštevníkov 
z  blízkeho i  ďalekého oko-
lia. 

Okrem plávania môžu 
návštevníci využiť 

aj požičovňu vodných bi-
cyklov a  kajakov. V  okolí 

jazera sa nachádza viacero 
športovísk, a  tak si kúpanie 
môžete spríjemniť partič-
kou tenisu alebo beach vo-
lejbalu. Na brehoch jazera 
nechýbajú ani bufety po-
núkajúce rozmanité druhy 
občerstvenia. Samotné jaze-
ro aj jeho brehy počas mája 
už tradične čistili potápači 
a  dobrovoľníci. Počas let-

ných mesiacov pravidelne 
kontrolujú kvalitu vody re-
gionálni hygienici.

Ceny:
Vzhľadom na charakter 

prírodného jazera vstup nie je 
spoplatnený, čo však zároveň 
znamená, že kúpanie vo vl-
nách Draždiaku je na vlastné 
nebezpečenstvo.

Električka zlepší 
aj vodovodné 
potrubia
V  súvislosti s  výstavbou 
petržalskej električky 
Bratislavská vodárenská 
spoločnosť a.s. realizu-
je výmenu potrubí, cez 
ktoré do našich domác-
ností prúdi pitná voda.

„Ide o  lokálne výmeny 
potrubí v  miestach 

križovania potrubí a  elek-
tričkovej trate na ôsmich 
miestach v  dĺžkach 20 až 
160 m  v  rôznych dimenzi-
ách,“ uviedol Matúš Stra-
čiak z  BVS. Vodárenská 
spoločnosť tiež realizuje 
bezvýkopovú sanáciu ce-
lého kostrového potru-
bia DN800 v  dĺžke 3,2 km 
pozdĺž električkovej trate. 
Tieto výmeny sú dôležité 
z  pohľadu rekonštrukcie 
a  udržateľnosti infraštruk-
túry.  (mc)

Prioritou bolo úplné 
dokončenie 50-metrového 
plaveckého bazéna 

Ako každú sezónu, tak aj tento rok, 

prevádzkovateľ Kúpaliska Matadorka, 
investoval do jeho obnovy a  rozvoja. 
„Minulý rok sme investovali 50-tisíc 
eur do rekonštrukcie nášho 50-met-

rového bazéna, no zostali nám nejaké 
resty, ako dokončenie vonkajšieho ob-
kladu či natretie vodiacich čiar na dne 
bazéna. Dokončenie týchto prác bolo 
pre nás prioritou, aby bol náš plavecký 
bazén tip-top,“ vysvetľuje prevádzkar 
Marek Giba z  OZ Klub vodného póla 
Bratislava. 

Novinky pre aktívnych plavcov
K lepšiemu sa menia aj podmienky 

pre plavcov, ktorí si chodia zaplávať 
nielen počas ranného plávania, v utor-
ky a  štvrtky od 7.00 do 8.30 hod, ale 
aj tých, ktorí prídu počas celodennej 
prevádzky. „Aktívni plavci môžu už aj 
počas dňa využívať 2 až 3 dráhy s vo-
diacimi čiarami na dne, určené výluč-
ne pre plávajúcich. Navyše, v dráhach 
môžu používať aj všetky plavecké po-
môcky, okrem iného aj ťapky na ruky 
či plutvy,“ hovorí M. Giba.

Nové a vylepšené 
vybavenie pre rodiny s deťmi

Ďalšou z noviniek, ktorú plánujeme 
dokončiť do začiatku prázdnin, je roz-

šírenie vybavenia pre rodiny s deťmi. 
Staré, nevyužívané brodisko bolo zru-
šené, čím hneď vedľa detského bazé-
nika vznikne nová oddychová zóna 
so slnečníkmi, ležadlami a  detským 
kútikom v  tieni stanu. Navyše, pri 
Bufete na terase vznikne začiatkom 
prázdnin menší detský kútik, v  kto-
rom sa deti zahrajú, kým bude jedlo 
hotové, alebo kým sa rodičia v pokoji 
najedia. „Veríme, že vďaka novému 
vybaveniu si rodičia aj  deti u  nás 
užijú viac zábavy, pohodlia a radi sa 
k nám budú vracať,“ hovorí prevádz-
kar M. Giba.

Zdravšie jedlo v bufetoch
Prerábkou prešlo aj menu v  buf-

etoch. „Hoci zostávajú niektoré ob-
ľúbené kúpaliskové klasiky, v  stálej 
a špeciálnej ponuke nájdu návštevníci 
teraz aj mnohé zdravé jedlá či ľahšie 
alternatívy,“ uzatvára M. Giba.  

Zdroje pitnej vody, ktorú pijeme, sú tajné
Viete, odkiaľ pochádza pitná 

voda, ktorá nám tečie v na-
šich domácnostiach z vodo-

vodu? Zdrojov je niekoľko, 
Bratislavská vodárenská 

spoločnosť a.s. (BVS) o nich 
neinformuje z dôvodu bez-

pečnosti a prípadného ohro-
zenia zásobovania pitnou 

vodou.

počas letných mesiacov

Slnečné lúče poma-
ličky naberajú na 
intenzite, deti sa po-
maličky, ale celkom 
isto tešia na prázd-
niny, a preto sme sa 
rozhodli pripraviť 
prehľad obľúbených 
miest, kde sa v lete 
môžete ponoriť do 
osviežujúcich vĺn.

Kde sa v Petržalke osviežiť

Petržalská plaváreň je 
otvorená každý deň vráta-
ne štátnych sviatkov a  dní 
pracovného pokoja od 6:00 
do 22:00 hod.

Okrem plaveckého 
a detského bazénu po-

núka plaváreň návštevníkom 
aj relaxačný bazén s  víriv-
kou, či tobogan. Súčasťou 
je aj wellness centrum s f ín-
skou, parnou aj infra saunou. 

Pobyt si môžete spríjemniť aj 
ponúkanými masážami, ale-
bo pri občerstvení v bufete.

Ceny:
Návštevníci majú možnosť 

výberu z  niekoľkých balíkov 
a  permanentiek, pričom pri 
niektorých majú Petržalčania 
zvýhodnené ceny

(mh)
foto: Matúš Husár

 Petržalčania Ostatní Deti 3-14 rokov Deti do 3 rokov
RELAX – 90 min. 5,50 € 7,00 € 4,00 € ZDARMA
PLAVEC – 60 min. 3,50 € 5,00 € 3,50 € ZDARMA
MASÁŽE 45/25 min. 29,00 € / 19,00 € 29,00 € / 19,00 €
SAUNA – 60 min. * 6,00 € 6,00 €
 * len spolu s niektorým z predchádzajúcich balíkov

 Jednorazový Po 16-tej
 vstup hodine
Dospelí 8,50 € 5,50 €
Deti od 3 do 16 rokov 5,00 € 4,00 €
Seniori nad 62 rokov a ZŤP 7,00 € 5,00 €
Rodina (2 dospelí a 2 deti) 25,00 €
Ranné plávanie 5,00 €

Kúpalisko MATADORKA Prírodné kúpalisko Veľký Draždiak
Kúpalisko je otvorené 

denne v prípade priaznivé-
ho počasia v čase od 10:00 
do 19:00 hod. V  utorok 
a štvrtok je možné v čase od 
7:00 do 8:30 hod. využiť aj 
ranné plávanie.

V starostlivo udržiavanom 
areáli kúpaliska plnom 

zelene a  tieniacich stromov 

nájdete 50-metrový plavec-
ký bazén, vyhrievaný detský 
bazénik, 25-metrový bazén 
s  toboganom, pohodlné le-
žadlá, detskú zónu s  hrač-
kami, stolný tenis, futbalové 
mini bránky s  možnosťou 
požičania športového náčinia, 
ale aj trampolínu a  nechýba 
ani pokrytie WiFi signálom.

Petržalská plaváreň 

Kúpalisko Matadorka otvára sezónu s novým vybavením 
pre rodiny s deťmi a lepšími podmienkami pre plavcov

V rámci príprav na letnú sezónu sa prevádzkovateľ Kúpaliska 
Matadorka, OZ Klub vodného póla Bratislava, zameral na 
vylepšenie vybavenia a služieb pre rodiny s deťmi, ako aj pre 
aktívnych plavcov. Ak počasie dovolí, Kúpalisko Matadorka 
zaháji svoju prevádzku v sobotu 22. júna 2024.

Sezóna 2024 začína na  
Kúpalisku Matadorka v sobotu 
22. júna. Vždy aktuálne infor-
mácie o prevádzke nájdete na 
facebookovom profile kúpalis-

ka alebo na webstránke 
 www.kupaliskomatadorka.eu. 
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PETRŽALSKÉ NOVINY 
čítajte aj na webe

www.bratislavskenoviny.sk

CITROËN 
C3 YOU! 
ZA 12 990 € 

4-ročná záruka
Výhodné financovanie
Ihneď skladom

CHCEM 
LEN

 12 990 € 

4-ročná záruka
Výhodné financovanie
Ihneď skladom

CHCEM 
LEN

Citroën, hrdý partner Petra Sagana a jeho cyklistickej akadémie

Uvedená cena je s DPH a platí pre C3 YOU! PureTech 83 S&S BVM6 
po odpočítaní bonusu Citroën Privilege od CITROËN FINANCIAL SERVICES. 
Mix spotreba a emisie CO2 podľa WLTP: 5,5-5,8 l/100 km a 120-124 g/km.
Obrázok vozidla je ilustračný. Viac na www.citroen.sk

MOTOR PARTNER, Panónska cesta 22, 851 04 Bratislava-Petržalka  

29069_Sagan_You_C3_Print_PetrzalskeNoviny_122x85_dealer.indd   129069_Sagan_You_C3_Print_PetrzalskeNoviny_122x85_dealer.indd   1 2.5.2024   15:582.5.2024   15:58

Najkvalitnejšia
pizza v Bratislave

Burgre, steaky,
lokálne špeciality

Čapované
pivá Svijany

Otvorili sme pre Vás novú pobočku
Pizza Carla Pub Ovsište

P U B
Pizza Carla

Otvorené
Utorok - Nedeľa 11:00 - 23:00

Kde nás nájdete
Ovsištské námestie 1, Petržalka

pizzacarla.sk
...viac ako len pizza

Živé prenosy
(Premier League, La liga,
Liga majstrov …)

Bratislava chystá viaceré 
projekty v  oblasti cyk-

lodopravy. Nie všetky úrady 
však v  povoľovacích proce-
soch spolupracujú.

Bratislavskí mestskí poslan-
ci a  poslankyne na posled-
nom zasadnutí mestského za-
stupiteľstva schválili materiál 
s názvom Akčný plán rozvoja 
cyklodopravy a pešej dopravy. 
Z neho vyplýva, že v hlavnom 
meste v  najbližších rokoch 
vznikne zopár zaujímavých 
cyklotrás.

Na niektoré je potrebné 
stavebné povolenie, iné sa vy-
riešia prostredníctvom pro-
jektov organizácie dopravy. 
Jedným z  takýchto projektov 
je aj petržalský cykloprojekt. 
Veľká časť všetkých projektov 
má byť financovaná z  exter-
ných zdrojov prostredníc-
tvom európskeho programu 
Plán obnovy.

Poslanec Adam Sarlós upo-
zornil, že ani rok po podaní 
žiadosti o vydanie stanoviska 
cestného správneho orgánu 
na petržalský úrad sa v  tejto 

veci nič neudialo. Upozornil 
na to, že cykloprojekty sú ak-
tuálne financovateľné z exter-
ných európskych finančných 
zdrojov, ktoré sú však časovo 
ohraničené.

(mc)
foto: Matúš Husár

Pokračovanie zo strany 1

Ak by káble spadli, vraj 
nič nehrozí

Podľa odborníkov distri-
bučnej spoločnosti je elek-
trické vedenie zabezpečené 
proti prípadnému odtrhnutiu 
zo stožiarov vysokého napätia 
a aj v prípade ich pádu na 
vodnú hladinu je riadia-
ci systém nastavený na 
okamžité uzavretie elek-
trického okruhu. Ide teda 
skôr o  ”estetický”, nie až 
tak bezpečnostný prob-
lém, ktorý tvorí viaceré 
prekážky v intraviláne na-
šej mestskej časti.

Spoločnosť ZSD už 
v  tom čase po preverení 
možností skonštatovala, 
že vzhľadom na vlastnícke 
vzťahy a nesúlad s územným 
plánom je prekládka de facto 
nerealizovateľná. Základnou 
úvahou, z  ktorej distribučná 
spoločnosť vychádza, bolo 

preložiť vedenie vysoké-
ho napätia prechá-

dzajúce ponad 
Draždiak na 

existujúce 
s t o ž i a r e , 
ktoré dnes 
vedú elek-
trinu okolo 

ž e l e z n i c e 
v  Petržalke 

a  v Jarovciach 

Podľa starostu Jána Hrčku je práve te-
raz jedinečná príležitosť preložiť elektrické 
vedenie.

„Zásadnejšej prestavby sa dočká križovatka Mamateyovej a Gettingovej, kde budú vy-
budované priechody pre cyklistov na všetkých ramenách, čím sa zabezpečí prejazd nielen 
po trase O4, ale aj po skôr vytvorenej trase po Mamateyovej,“ informuje na svojej webovej 
stránke Cyklokoalícia.

S  novou mestskou app-
kou PAAS nielen uhra-
díte, ale aj predĺžite, či 
skrátite parkovné.

Nájdete v  nej aj prehľad-
nú mapu, ktorá auto-

maticky určí vašu polohu 
a  obsahuje rovnako aj infor-
mácie o  záchytných parko-
viskách.  Viete ňou predĺžiť, 
ale aj predčasne ukončiť vaše 
parkovacie lístky. Appka vás 
upozorní aj na končiacu sa 
platnosť parkovacieho lístka.   
Jednoducho v  nej využije-
te aj bonusovú, či návštev-
nícku kartu, vrátane kariet 
vašich príbuzných.  K  mest-
skej aplikácii máte aj zákaz-
nícku podporu na infolinke  

0800 222 888.   Aplikácia je 
dostupná v  Google Play aj 
v App Store.

Pre tých, ktorí ju nechcú 
alebo nemôžu používať, 
prináša mesto platbu pro-
stredníctvom SMS. Stačí, ak 
cez SMS zadáte „kód úseku 
parkovania”, „EČV vozidla, 
ktoré parkuje” a „počet hodín 
parkovania” (príklad: 2035 
XX123XX 1) a odošlete ju na 
číslo 2200. Cena parkovania 
cez SMS, na rozdiel od platby 
cez aplikáciu či parkomat, za-
hŕňa poplatky, ktoré si účtujú 
operátori. 

Mesto na zimnom štadió-
ne O. Nepelu otvára aj nové, 
profesionálne klientske cen-
trum.  (pb)

PAAS už má svoju appku

Cykloprojekt petržalská O4 spájajúca Get-
tingovu, Polereckého, Haanovu a Rusovskú 
cestu mešká, má minimálne ročný sklz.

Nová cyklotrasa spojí Gettingovu 
s Rusovskou cestou

D O P R AVAS Í D L I S K O / D O P R AVA

➤

➤

➤

smerom na Čunovo. Elek-
trické vedenie do Čunova 
však nebolo majetkovopráv-
ne vyrovnané a  malo by byť 
stále vo vlastníctve viacerých 
subjektov – Vodohospodár-
ska výstavba, š. p. a Slovenské 
Elektrárne, a. s. Vzhľadom 
na nedoriešené vlastnícke 

vzťahy a nesúlad s územným 
plánom sa ZSD v  spolupráci 
s  mestskou časťou k  realizá-
cii prekládky nikdy nedostala 
a doterajšie snahy stroskotali.

Ak sa to neurobí teraz, 
tak potom už vôbec

Od minulého roka znova 
prebiehajú rokovania medzi 
ZSD a  samosprávou, ktorú 
zastupuje starosta Hrčka, 
pričom po mesiacoch iden-
tifikácie hlavných problémov 
bola koncom apríla predlo-
žená cenová ponuka na pre-

kládku elektrického vedenia 
v  sume viac ako 4 milióny 
eur. „Ide o príliš vysokú sumu 
na to, aby ju mestská časť 
vedela financovať, aj ak by 
časť nákladov znášala práve 
distribučná spoločnosť. Mo-
mentálne teda v rámci týchto 
rokovaní hovoríme o  mož-

nostiach spolufinanco-
vania z iných zdrojov i o 
plánoch na realizáciu tej-
to prekládky mimo intra-
vilán Petržalky,“ napísali 
nám z  tlačového oddele-
nia MČ-Petržalka. Podľa 
starostu Jána Hrčku je 
práve teraz jedinečná 
príležitosť preložiť elek-
trické vedenie. „Zápa-
doslovenská distribučná, 
ide celý ten úsek vymeniť 

za nové vedenie. Keď ho vy-
mení teraz, vie zaplatiť ne-
jakú časť prekládky, pretože 
má na to investíciu. Ak tam 
natiahne nové káble, ktokoľ-
vek to bude potom prekla-
dať, zaplatí celú investíciu. 
Riešime preto, aká by bola 
investícia a  koľko by vedela 
zaplatiť Západoslovenská 
distribučná a.s. Ak sa to neu-
robí teraz najbližšie 2-3 roky, 
tak sa to neurobí ďalších 30 
rokov, to garantujem,“ pove-
dal Ján Hrčka. (mc)

foto: Matúš Husár

Dočkáme sa: Prekládka  
elektrického vedenia by  

podľa MČ-Petržalka stála  
4 milióny eur. Zaujímavosťou 
je, že v roku 2013 súkromná 
spoločnosť poskytla na pre-

kládku investíciu 2,43 milióna 
eur, investíciu použili na iné 

projekty.
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Galavečer, na ktorom sa zúčastnilo takmer 600 lídrov naj-
vplyvnejších realitných spoločností z  viac ako 50 krajín, 

spestrilo vystúpenie britskej skupiny Atomic Kitten. Ocenenia 
sa odovzdávali v 25 kategóriách a zabodoval aj projekt, ktorý sa 
stal srdcom rýchlo rastúceho bratislavského downtownu a no-
vou dominantou celého mesta. Okrem ceny v kategórii Najlep-
ší polyfunkčný development roka (Mixed Use Development of 
the Year) sa do užších nominácií dostali aj budovy Pribinova 34 
(Najlepší kancelársky development) a Eurovea Tower (Najlepší 
rezidenčný development).

Prestížne ocenenie len potvrdilo, že ide o jeden z najväčších 
a  najvýznamnejších developmentov nielen v  Bratislave, ale aj 
v celej strednej a východnej Európe. Jeho súčasťou je prvý slo-
venský mrakodrap EUROVEA TOWER s výškou 168 metrov 
a štyrmi stovkami rezidencií, ktorý sa stal modernou dominan-
tou slovenskej metropoly. Patrí k nemu aj rozšírenie nákupné-
ho centra EUROVEA, rezidencie RIVERSIDE, administratívne 
budovy PRIBINOVA 34, PRIBINOVA 40 a podzemné garáže.

Súčasťou rozvoja mestskej štvrte EUROVEA CITY pri 
Dunaji je aj predĺženie nábrežnej promenády, vybudovanie 
bulváru Pribinova s  cyklotrasou a  prípravou na električkovú 
trať a ďalšie nové verejné priestory. Južné námestie pred mra-
kodrapom s výhľadom priamo na Dunaj oživilo nové vizuálne 
dielo Octahedral Body od Viktora Freša, ktoré vybrala odborná 
porota spomedzi 25 návrhov českých a  slovenských umelcov 
vo verejnej súťaži.

O oceneniach CEEQA rozhodovala medzinárodná odborná 
porota zložená z 36 čelných predstaviteľov realitných spoloč-
ností, ktorej súčasťou bol tento rok aj výkonný riaditeľ JTRE  
Pavel Pelikán. Ocenené boli aj projekty z  Česka, Maďarska,  
Poľska, Rumunska a Ukrajiny.

CEEQA Awards sú považované za najdôveryhodnejšie 
a  najuznávanejšie ocenenia v  realitnom odvetví. Každoročne 
oceňujú najlepšie budovy, spoločnosti a profesionálov v tomto 
sektore v 18 krajinách strednej, východnej a juhovýchodnej Eu-
rópy. 

Najlepším polyfunkčným developmentom roka v strednej, vý-
chodnej a juhovýchodnej Európe je pokračovanie obľúbeného 
nábrežného komplexu Eurovea na nábreží Dunaja v Bratislave 
od developera JTRE. Výnimočné projekty, spoločnosti a pro-
fesionáli z realitného odvetvia si 15. mája vo Varšave prevzali 
prestížne ocenenia Central & Eastern European Real Estate 
Quality Awards (CEEQA) za rok 2024.

Pokračovanie Eurovea s prvým 
slovenským mrakodrapom získalo

prestížnu cenu CEEQA

PROJEKT EUROVEA 2:
Rozšírenie nákupného centra – 25 000 m2 obchodnej plochy 
(spolu s existujúcim centrom 85 000 m2)
Eurovea Tower – 46 poschodí, výška 168 metrov, 407 rezidencií
Eurovea Riverside – 8 poschodí, 97 rezidencií
Pribinova 34 – 18 000 m2 prenajímateľnej plochy kancelárií a retailu, certifikát BREEAM 
Excellent
Pribinova 40 – 22 000 m2 prenajímateľnej plochy kancelárií a retailu, certifikát BREEAM 
Outstanding
Podzemné a nadzemné garáže – 2 245 stojísk
Predĺženie dunajskej promenády na takmer 1 kilometer – nábrežný park 25 000 m2, 
námestie s dielom Octahedral Body, nové športoviská a ihriská
Mestský bulvár Pribinova s novým námestím pred Eurovea Tower a novou alejou stromov
Dokončenie – 2023
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Šošovicový dahl, karfiolo-
vocuketové curry, alebo 

gratinované zemiaky so sy-
rom. Aj tak vyzerá ponuka 
z  jedálnička denného menu 
petržalskej kantíny INAK na 
Ševčenkovej ulici. Funguje 
takmer osem rokov a  o  jej 

zdravé jedlá je stále záujem. 
Príbeh kantíny naštarto-
vala „diera na trhu“, ktorú 
Katka Ondrušek pozorova-
la v  ponukách stravovacích 
zariadení. „Ľudia pýtali ša-
láty, alebo zeleninové jedlá 
na obed boli iba okrajovou 

OŠETROVANIE 
rán, preležanín, a iné výkony  

u pacientov doma
(hradené zo zdravotného poistenia)

Informácie a objednávanie
0911/427 747, 0948/427 747 

osetrovanie@harris.sk         harris@harris.sk
www.harris.sk

Haanova 26, Petržalka

Katkine zeleninové obedy si ľudia O jedle sa zvykne 
vtipkovať... Keď je 
to zdravé, nemôže 
to byť dobré.“ Katke 
Ondrušek sa tento 
„mýtus“ podarilo 
zbúrať v kantíne 
v Petržalke. Zdravé 
jedlá zo zeleniny sa 
jej darí pripravovať 
tak chutne, že si ich 
zamilujete. 

Stačí, ak zodpoviete otázku: 
Na akej ulici sa nachádza  
Kantína Inak?

Správnu odpoveď pošlite do  
30. júna na sutaz@banoviny.sk.  

Výhercu vyžrebujeme  
1. júla a oboznámime mejlom. 

Štatút súťaže nájdete 
na banoviny.sk.

zamilovali

V jedálničku Katkinej On-
drušek kantíny dominuje 
chutne pripravená zeleni-
na, v ponuke však nájdete 
aj mäso

Prevádzka funguje iba v pracovné dni do 14-tej hodiny.

súčasťou bežných denných 
menu. Snažili sme sa skĺbiť 
dokopy to, o čom sme si mys-
leli, že by malo úspech a ľu-
dom by vyriešilo obed počas 
celého pracovného týždňa,” 
hovorí. 

Robí, o čom snívala
Vyštudovala hotelovú 

akadémiu a  vysokú školu 
hotelovú v  Prahe a  práca 
v  službách a  gastronómii 
bola presne tým, čomu sa 
chcela v  živote veno-
vať. „Záujem o  prípra-
vu jedla a  jeho serví-
rovanie bol u  mňa už 
v detstve. Rodičom som 
cez víkendy chystala 
raňajkové podnosy a strašne 
som sa z  toho tešila,” pove-
dala. Petržalku si ako miesto 
pre kantínu vybrala z  viace-
rých dôvodov. „Bola to taká 
„hladná“ mestská časť, kedy 
tu nebolo príliš veľa konku-

rencie a pomerne veľa inšti-
túcií a office budov, takže aj 
potrebný pohyb ľudí, ktorých 
sme vedeli zlákať na obed, 
a to nám dávalo zmysel,” ho-
vorí. 

Nebolo to ľahké
Začiatky boli pre ňu ná-

ročné. „V čase otvorenia 

som mala doma ročné dieťa 
a  nevedela som, ako sa mi 
podarí skĺbiť prácu so sta-
rostlivosťou o  domácnosť 
a malé dieťa. V tom čase ma 
veľmi podržala moja mama 
aj so svokrou, ktoré sa starali 

o malú, keď som bola v prá-
ci, za čo som im nesmierne 
vďačná,“ spomína. 

Najobľúbenejší  
je burger bez žemle

Recepty vymýšľa spoloč-
ne so šéfkuchárom. „Stále sa 
snažíme posúvať náš koncept 
a  vymýšlať novinky, ale jed-

noducho sú jedlá, ktoré 
sú overené a ľudia si ich 
pýtajú, tak sa snažíme, 
aby boli všetci spokojní 
a bolo aj niečo nové a aj 
overené klasiky,” vysvet-

ľuje. A najobľúbenejšie jedlá? 
„Jednoznačne hovädzí burger, 
samozrejme, bez žemle, ten, 
keď dáme na menu, viem, že 
prevádzka bude ako bangla-
déšsky vlak a  ľudia z  neho 
budú vypadávať. V  tesnom 

závese je koložvárska kapus-
ta, ktorú sú ľudia ochotní 
u  nás jesť celoročne a  vyjed-
návať so šéfkuchárom, kedy 
ju znova dáme na menu. Oni 
si podľa toho plánujú aj ho-
meoffice, aby náhodou nevy-
meškali,” hovorí. Stravníci sa 
nevyhýbajú mletému mäsu, 
ktoré sa v  reštauráciách ne-
teší veľkej obľube. „Keďže si 
melieme mäso u nás, tak ľudí 
už máme naučených, vedia, 
že to bude dobré,” presviedča. 
K  ďalším obľúbeným jedlám 
patria tiež vege verzie, zeleni-
nové placky, prípadne rizotá 
s  akýmkoľvek druhom zele-
niny. 

Základom sú kvalitné 
suroviny

V  Katkinej kantíne si dá-
vajú veľmi záležať na kvali-
te surovín. „Zeleninu nám 
vozia denne, čiže vieme, že 
pracujeme s  čerstvým pro-
duktom, mäso pochádza 
od slovenského a  českého 

dodávateľa. Nejdeme po 
veciach s  podozrivo nízkou 
cenou, ale v rámci možností 
sa snažíme hľadať vždy ten 
najkvalitnejší produkt. Ob-
čas kvôli tomu chodievame 
aj do Viedne, kde je výrazne 
širší sortiment a  hlavne tie 
ceny nie sú také uletené ako 
u nás,” vysvetľuje. 

Prevádzku aj dnes nav-
števujú ľudia, ktorých poz-
najú od spustenia kantíny 
z  roku 2016. „Klientela je 
takou zmesou ľudí, a  to ma 
strašne baví, že u nás nájde-
te ľudí rôznych povolaní od 
technických zamestnancov 
mestských služieb po vrcho-
lový management rôznych 
inštitúcii v  okolí. Nájdu sa 
aj nové tváre, ktoré nás našli 
náhodou, alebo dostali odpo-
rúčanie od svojich známych,” 
hovorí.

Aj na rodinu má čas
Napriek vyťaženiu a obrov-

skej zodpovednosti má Katka 

dostatok času sa venovať ro-
dine a  vlastným koníčkom. 
„Výhodou kantíny je, že pre-
vádzka funguje iba v pracov-
né dni a v podstate po 14-tej 
už chystáme, čo sa dá na ďal-
ší deň,“ dodáva. A  tak môže 
snívať čo ďalej. „Láka ma 
rozšírenie o ďalšiu prevádzku 
a  rada by som absolvovala 
nejaké zahraničné kurzy. Za 
najťažší aspekt a drinu v mo-
jej práci považujem nenechať 
sa zlákať rutinou a pocitom, 
že všetko funguje, tak netreba 
nič meniť. Podľa mňa je vždy 
čo zlepšovať, aj keď sú to ma-
ličkosti,” uzatvára.

Autor foto: (mc)

Keď šaláty nikto neponúkal, 
založila kantínu so zdravými 

zeleninovými jedlami.

VYHRAJ OBED 
PRE 2 OSOBY V KANTÍNE

Ľ U D I A Ľ U D I A
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Na prechádzke Petr-
žalkou som si sotva 

pár metrov od seba všimol 
dva bizarné obrázky. Panie 
s  viditeľnými ťažkosťami 
s  chôdzou, ktoré sa vracali 
zo supermarketu, sa vybrali 
rovno popri zúženej vozov-
ke pri stavenisku električko-
vej trate. Hoci chodník majú 
hneď na druhej strane. Je 
však pravda, že priechod od 
supermarketu na chodníku 
má bezbariérovosť poriešenú 
len drobným štrkom, možno 
sa báli, že zapadnú. Len ne-

viem, či je cesta pre nich bez-
pečnejšia voľba.

Druhý absurdný obrázok 

som zbadal rovno pri kanáli. 
Pán tam kŕmil holuby, hoci 
nemálo Petržalčanov s  nimi 

Chcete sa s nami podeliť o radosť, skúsenosť či o to, čo vás v Petr-
žalke trápi? Píšte, pýtajte sa, komentujte na mejl petrzalskenovi-
ny@gmail.com alebo na našom Facebooku www.facebook.com/
petrzalske.noviny.

Tvorte s nami  
Petržalské noviny
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V  májovom čísle článku 
„Parkovanie pre ŤZP oso-

by bude od júna spoplatne-
né“ sme nesprávne uviedli, 
že ak osoba ŤZP poskytne 
svoje parkovacie miesto 
v  čase od 7h do 18 h na 
parkovanie iným osobám, 
má nárok na 15 % zľavu. Nie 
je to pravda. „Túto možnosť 

majú len právnické a  fyzické 
osoby bez ŤZP,“ informovala 
nás hovorkyňa Petržalky Má-
ria Halašková. Dodala, že ŤZP 
majú zľavu 50 % ak sa preu-
kážu dokladom z  úradu prá-
ce sociálnych vecí a rodiny 
na kompenzáciu výdavkov 
spojených s  individuálnou 
prepravou.

Oprava!

VA Š E  N Á Z O R YS P O L O Č N O S Ť

Zbavte sa sivého zákalu, 
ktorý Vám znemožňuje videnie

bezbolestne 
ambulantne 
bezpečne 
rýchlo
operáciu hradí 
Vaša poisťovňa

Nenechajte sivý zákal dozrieť. 
Objednajte sa hneď. 
Operácia zvyšuje kvalitu života. www.neovizia.sk

Očná klinika NeoVízia 
Röntgenova 26 
Bratislava 
info@neovizia.sk 

+421 911 346 110
Pri ŽST 

Petržalka

 

JEDNOHROB  100 € 65 €        DVOJHROB 150 € 95 € 

DOSEKÁVANIE PÍSMA 

ČISTENIE HROBOV 

Dátum (†3.10.2023) 100 €, inak 10 €/znak 

OBNOVA PÍSMA   2 €  1,30 €/znak 
Ing. Miroslav Greisiger 

 
MIMORIADNA  

AKCIA DO 30.6.!!! 

0940 653 651, 0919 205 521 
www. greisiger.sk  

Doprava, impregnácia ZDARMA 

TABUĽKY, FOTOGRAFIE,  
VÁZY, SVIETNIKY 

denne bojuje, keďže sa im 
snažia nasťahovať na lodžie. 

Nuž, jeden čihi,  druhý hota, 
takto si tu žijeme. 

 Václav 

(pozn. red. V článku o ho-
luboch, ktorým sme venovali 
pred rokom obsiahly text, 
hovorkyňa Petržalky Má-
ria Halašková okrem iného 
uviedla niekoľko možností, 
ako predchádzať znečisteniu 
fasád a  lódžií. Dodala však, 
že „predovšetkým je potrebné 
zamedziť ich prikrmovaniu 
zo strany obyvateľov. Holuby, 
ktoré si zvykli na pravidelný 
prísun potravy sa zdržujú 
v jeho blízkosti“.)

Petržalka celkovo obdržala 
vyše 2100 žiadostí o pri-

jatie do materských škôl, pri-
čom tých unikátnych, sym-
bolizujúcich počet detí, ktoré 
treba prijať, bolo 1317. Naj-
väčšiu časť zo zapísaných detí 

tvorili tie s rokom narodenia 
2021, pričom do 31. augusta 
sa narodilo až 589 z nich. Detí 
narodených medzi 1. septem-
brom a  31. decembrom rov-
nakého roka bolo 274. „Všet-
ky deti, ktoré do 31. 8. 2024 
dovŕšia tri roky a majú trvalý 
pobyt v Petržalke by mali byť 
prijaté. Rovnako by mala byť 
prijatá väčšina petržalských 
detí, ktoré budú mať tri roky 
v  septembri a  októbri 2024,“ 
teší sa starosta Ján Hrčka. 
Zúfať nemusia ani rodičia 
detí narodených v  novembri 
a decembri 2021. „Ak sa, rov-
nako ako každý rok, zopaku-
je situácia, že približne 100 
detí nenastúpi, v  septembri 

by mohli byť prijaté takmer 
všetky petržalské deti, ktoré 
do 31. 12. 2024 dovŕšia tri 
roky,“ dodáva Hrčka. Platí 
však zároveň, že miesto v ľu-
bovoľnej škôlke nie je garan-
tované. Samospráva eviduje 
najväčší záujem o  miesta 
v  materských školách Pifflo-
va, Lachova, Bohrova, Iľju-
šinova či Šustekova, už tra-
dične, ale aj v časti Slnečnice 
v  Materskej škole Fialová. 
Konečné rozhodnutia o  pri-
jatí či neprijatí dieťaťa do 
tej-ktorej verejnej materskej 
školy v Petržalke zašle mest-
ská časť v súlade so školským 
zákonom do 30. júna. (pn)

foto: shutterstock

sa dostanú do škôlky
Mestská časť Petr-
žalka môže vyhovieť 
všetkým oprávne-
ným žiadostiam 
rodičov o zápis ich 
detí do verejných 
materských škôl, 
ktoré zriaďuje. 

Všetky petržalské deti

Už 27. ročník poduja-
tia, ktoré organizuje 

mestská časť a  jej organizá-
cie a  s  financovaním tento 
rok pomáhajú aj komerční 
partneri, sľubuje v  porovna-
ní s  vlaňajším ďalšie novinky 
a  vylepšenia. Najväčším ťa-
hákom budú opäť hudobné 
hviezdy slovenskej hudobnej 
scény - Smola a  hrušky, Des-
mod, Tublatanka či Kollárovci.   
Návštevníci sa môžu tešiť aj na 
Zuzanu Smatanovú a  spevá-
kov Adama Ďuricu či Lukáša 
Adamca, raperku Simu, Alana 
Murina, Dominiku Mirgovú 
a Jana Bendiga.

S  disco hitmi 90. rokov to 
na pódiu roztočí duo Maduar 
a  česká dvojica Verona. Piat-
kový večer vyvrcholí koncer-
tom českého speváka a skla-
dateľa Michala Davida.

„Všetkých priaznivcov po-
zývam nielen na koncerty, 
ale aj na spoznanie práce 
našich miestnych organi-
zácií a  združení, ochutnáv-
ku všakovakých špecialít 
a  prežitie príjemného času 
so svojimi rodinami, pria-
teľmi a  susedmi,“ hovorí 
starosta Ján Hrčka, ktorý 
zároveň verí, že si tentoraz 
návštevníci počkajú na svoj 
obľúbený nápoj kratšie ako 
vlani.

„Posledný ročník, ktorý 
navštívilo asi 30-tisíc ľudí, 
ukázal naše slabé stránky. 
Tie sa budeme snažiť v  tom-
to ročníku napraviť - počet 
stánkov navýšime a  rovnako 
tak rozšírime ich ponuku, aby 
mali návštevníci možnosť 
väčšieho výberu a  nemuse-
li čakať dlho v  rade,“ hovorí 
s tým, že okrem čapovaného 
piva a  nealko nápojov bude 
v  ponuke aj čapované pro-
secco. 

Stánky s  jedlom ponúknu 
občerstvenie v  podobe tra-
dičných festivalových špe-
cialít, slovenskej klasiky, ale 

aj trochu ázijskej či mexickej 
exotiky.

Za pečiatky 
hodnotné ceny

Sobota aj nedeľa dopolud-
nia budú venované primárne 
rodinám s  deťmi, ktoré sa 
budú môcť naplno realizo-
vať vo Fun zóne. Na trávnatej 
ploche dostihovej dráhy ich 
budú čakať stánky miestnych 
organizácií, športových klu-
bov, občianskych združení či 
firiem, ktoré predstavia svoju 
činnosť, a zároveň budú mať 
pre návštevníkov pripravené 
rôzne náučné úlohy a ukážky.

Nebudú chýbať detské 
tvorivé dielne, jazda na elek-
trických autíčkach či hasiči. 
Na parkovisku pred areálom 
budú k dispozícii viac i menej 
adrenalínové kolotoče.

Organizátori nezabudli ani 
na seniorov, ktorí môžu na-
čerpať inšpiráciu na to, ako 
sa starať o  svoj zrak, fyzic-
kú zdatnosť alebo si rozšíriť 
vzdelanie. Všetko v takzvanej 
Senior zóne.

Pilotnou aktivitou z  dielne 
mestskej časti pre deti bude 
v  sobotu zbieranie pečiatok 
na 16 jednotlivých stanoviš-
tiach označených číslami. 
Cieľom je plniť zadané úlohy 
v stánkoch a zbierať pečiatky 
do hracej karty, ktorá bude 
automaticky zaradená do sú-
ťaže o zaujímavé ceny.

Každý súťažiaci vyplní 
v  karte svoje osobné údaje 
a  po vyzbieraní všetkých 16 
pečiatok odovzdá kartu v sa-
mosprávnom zelenom stán-
ku označenom posledným 
číslom, teda 16. Následne 
bude zaradený do žrebova-
nia, ktoré sa uskutoční na pó-
diu v sobotu 22. júna o 17:45.

V  prípade nepriaznivého 
počasia bude sprievodný 
program na trávnatej ploche 
zrušený a  uskutoční sa len 
hlavný program. (mh)

Koncerty, zóna zábavy, aj senior zóna
Dni Petržalky - najobľúbenejší festival všet-
kých Petržalčanov sa uskutoční od 21. do 23. 
júna na Dostihovej dráhe v Petržalke. Vstup 
naň je bezplatný.
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Čo ty a Petržalka? Aký máš 
k Petržalke vzťah?

Keďže trénujem v  gyme 
Hanuman v  petržalskom 
Ovsišti, mám k  Petržal-
ke veľmi dobrý a  pozitívny 
vzťah. Začal som do Petržal-
ky chodiť pred cca 11 rokmi 
na tréningy thajského boxu. 
Neskôr som si tu našiel aj 
partiu, s  ktorou sme sa tu 
stretávali a  spoločne špor-
tovali. 

Momentálne sú MMA a bo-
jové športy veľmi populár-
ne... kedy a  ako si začínal 
ty?

Ja som začal s  bojovým 
športom, konkrétne s  thaj-
ským boxom pred 11 rok-
mi a  neskôr som prešiel na 
MMA. Tomu sa venujem už 
asi 4-5 rokov.

Máš v  MMA nejaký vzor, 
alebo vzory?

Nemám zrovna vyložený 
vzor, ale skôr obľúbených zá-
pasníkov, ktorí majú podobnú 
váhu a štýl ako ja. Pri ich sle-
dovaní sa snažím niečo po-
chytiť. Môžem sa priznať, že 
v podstate od nich obkukávam 
techniky a štýl ako zápasia.

Je ti bližší boj v postoji, ale-
bo grappling a submisie?

Nakoľko som sa venoval 
thajskému boxu, ktorý je 
hlavne o  postoji, tak sa rad-
šej držím hore. Ale nemám 
problém ani s  grapplingom 
a technikami na zemi. Napo-
kon, pár výhier mám už aj na 
submisie. Dokonca aj svoju 
premiéru v  profi zápasoch 
som ukončil submisiou na 
zemi.

Viem, že chodievaš na kem-
py do zahraničia, napr. 
Thajska... ako si sa k  tomu 
dostal?

Na kemp do Thajska som 
sa dostal prvýkrát s vtedy ešte 
tímovým kolegom. Chceli 
sme vyskúšať kolísku tohto 
športu (pozn. thajský box), 
tak sme sa zobrali, kúpili 
letenky a išli trénovať. Jedno-
ducho žiadne veľké prípravy, 
skôr dobrodružstvo. Ale do 
Thajska chodím dodnes a veľ-
mi rád, lebo sú tam vynikajú-
ce podmienky na tréning.

Popri tréningoch a  kem-
poch asi nemôžeš mať prácu 
niekde v  kancelárii a  v  na-
šich podmienkach sa ani ne-

točia v tomto športe peniaze 
ako v UFC... ako to finančne 
zvládaš? Pracuješ niekde?

Samozrejme to nie je jed-
noduché. Kempy, tréningy, 

Pankuch (16. 12. 1869, Pre-
šov - 28. február 1952, Cle-

veland, Ohio, USA) pôsobil ako 
redaktor a  vydavateľ sloven-
ských periodík v USA. V roku 
1885 emigroval do USA, kde 
sa zapojil do práce krajanských 
spolkov Slovenská evanjelic-
ká jednota a  Slovenaká liga 
v Amerike. Od roku 1894 vlast-
nil v Clevelande tlačiareň, kde 
vydával noviny a  publikácie. 
Sám založil noviny Hlas. 

Spolu s Petrom Rovniakom 
sa zaslúžil o rozvoj slovenskej 
tlače v  USA. Je paradoxné, 
že počet vydávaných titulov 
slovenských novín a  časopi-
sov v Amerike na prelome 19. 
a 20. storočia niekoľkonásob-
ne prevyšoval tlač na Sloven-
sku. Amerikánsko-slovenské 
noviny, Slovák v  Amerike, či 
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Z petržalského gymu do sveta 
profesionálneho MMA
V marci zažil v rod-
nej Bratislave svoju 
profi premiéru. 
V zápase organizácie 
RFA, v prvom kole 
na submisiu, ukon-
čil svojho súpera a 
zrekonštruovaná 
športová hala na Pa-
sienkoch sa otriasala 
v základoch. O čo-
raz populárnejších 
bojových športoch 
sme sa porozprávali 
s talentovaným bo-
jovníkom Dávidom 
ŠAJBENOM (25).Dávid Šajben po víťaznej premiére v RFA 15.

Ján Pankuch bol 
propagátorom Slovákov 
v USA, podpísal Pitts-
burskú dohodu, ktorá 
požadovala spoločný 
federatívny štát s Čechmi 
s úplnou autonómiou 
Slovenska.

strava, regenerácia, to všetko 
si vyžaduje financie. Ja mám 
celkom šťastie, lebo s  tým 
všetkým mi pomáhajú spon-
zori. Aj touto cestou im teda 
ďakujem za podporu.

MMA je tvrdý šport, pri 
ktorom sa nedá vyhnúť 
zraneniam... vyradilo ťa už 
nejaké zranenie ma dlhšiu 
dobu? Nebojíš sa, že ťažké 
zranenie ti môže ukončiť 
kariéru?

Áno, je to síce tvrdý šport, 
ale riziko zranenia existuje pri 
každom športe. Vždy sa však 
snažím držať telo pokope, sta-
rať sa o seba a hlavne nezane-
dbávať regeneráciu. Čo sa má 
stať, sa stane, takže nejako sa 
toho neobávam.

Čo považuješ za svoj dote-
raz najväčší úspech?

Mojimi najväčšími úspech-
mi, sú zatiaľ moje zápasy na 
Slovensku, kde som nepora-
zený v amatérskych zápasoch 

a  momentálne aj v  profi or-
ganizáciách. Určite nebudem 
proti, keď to tak ešte nejaký 
čas zostane (úsmev).

Čo ťa v  najbližšom období 
čaká? 

V  najbližšom období ma 
čaká MMA zápas v  rámci 
organizácie FABRIQ 5, ktorý 
sa bude konať 15. júna v No-
vých Zámkoch. Tam ma čaká 
skúsený český zápasník Mike 
Juřík. Neskôr to budú turnaje 
RFA v Prahe a v Bratislave.

Aký je Tvoj odkaz chlap-
com a  dievčatám, ktorí by 
sa chceli venovať MMA?

Hlavne nech sa toho nebo-
ja a určite to vyskúšajú. Aj keď 
mnohí ľudia môžu mať voči 
bojovým športom predsud-
ky, tak ja som presvedčený, 
že ich to naučí tvrdej drine 
a disciplíne. A to sa im zíde aj 
v bežnom živote, nielen v tom 
športovom. (mh)

foto: archív D. Š. 

po novinárovi, ktorý v USA 
propagoval Slovensko
Za socializmu bola Pankúchova spolu s Poloreckého súčasťou 
Zikovej ulice. Pomenovaná je po Jánovi Pankuchovi (1869-
1952), slovenskom novinárovi pôsobiacom v USA.

Pankúchova je pomenovaná

Jednota mali 40-tisíc predpla-
titeľov, kým Národné noviny 
vychádzajúce na Slovensku 
sotva šesťsto. 

Americkí Slováci sa za-
ujímali o  dianie vo svojom 
rodisku a  stále sa cítili byť 
súčasťou slovenského náro-
da. Prostredníctvom tlače 
a verejnej činnosti kritizovali 
národnostnú a  sociálnu po-
litiku uhorskej vlády, preto 
uhorské orgány obmedzovali 

styk s krajanmi i dovoz ame-
rickoslovenskej tlače. 

Bol pri zrode Slovenskej 
 ligy v Amerike

Ján Pankuch patril spolu 
s  klerikmi k  najdôležitejším 
predstaviteľom prisťahova-
leckej komunity. V roku 1897 
založil republikánsky Klub 
Clevelande. Ako člen Zvä-
zu slovenských novinárov 
pomáhal pri organizovaní 

kongresu, z  ktorého vzišla 
potreba založiť organizáciu, 
ktorá by zastrešovala politic-
ké a kultúrne aktivity už exis-
tujúcich krajanských spolkov. 
O  štyri dni neskôr 30.mája 
1907, vznikla Slovenská liga 
v  Amerike. Jej cieľom bolo 
prezentovať amerických Slo-
vákov a  podporovať eman-
cipačné snahy Slovákov vo 
vtedajšom Uhorsku. V  roku 
1914 vypracovala Memoran-

dum o  krivdách a  požiadav-
kách slovenských. Pankuch 
bol spoluorganizátorom 
protestov voči uhorskému 
ministrovi kultúry a  školstva 
Albertovi Apponyimu a  jeho 
školským zákonom  počas 
Apponyiho návštevy USA 
spojenej s prednáškovým tur-
né po amerických univerzi-
tách v roku 1911.

Podpísal Pittsburskú 
dohodu

Predstavitelia Slovenskej 
ligy a  Českého národného 
združenia podpísali 22. ok-
tóbra 1915 v Clevelande doku-
ment o  vytvorení spoločného 
štátu „Clevelandská dohoda“. 
V nej sa uvažovalo o federatív-
nom usporiadaní spoločného 
štátu s  úplnou národnou au-
tonómiou Slovenska. Pankuch 
bol jej signatárom. Takisto bol 
pri podpise Pittsburskej do-
hody. Svoje osobné skúsenos-
ti i  ústne predávané príbehy 
a  spomienky prvých sloven-
ských imigrantov zozbieral 
v  knihe História Slovákov 
v  Clevelande a  Lakewoode, 
ktorú vydal v roku 1930.  (mc)

foto: wikipedia.org, 
FB Bratislava a jej preme-

ny, Matúš Husár

Nájdete nás na
Facebooku

➤

➤
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Albert        
Camus

Izidor         
(dom.)

skratka    
štátu        

Nebraska
umárať často        

kárať

Autor      
krížovky:                   

Juraj         
Mitošinka

mocný          
párnoko-        

pytník
odťal

citoslovce        
zvuku od-           
háňania        
hydiny

nech,            
po česky

chytajú        
raky     

(hovor.)

Pomôcky:                  
buchar, 
liatovec,   

kaval            

obtrel ponor,      
pohrúž

obyvateľ        
Lýkie

skratka    
hlavnej    
správy

prejavovali       
lásku vymlátiť

eski-     
mácky       
lovec            

v Grónsku

strojové    
kladivo                
udieral        
(expr.)

zvlhlo       
(zried.)                
drgnú

2. časť        
tajničky

oraním         
obhŕňaš

korkový    
výrobok          

nie celkom      
pretne

EČV      
Starej  

Ľubovne                           
spiežovec

Pomôcky:                
troll,          

inuk, lat,     
koala              

kŕmením        
spotrebo-       

váva

spadol      
(expr.)         

vo večer-       
nom čase

natieranie                    
pričapne

plače        
(bás.)              

fialovou     
farbou

snul
naparoval                 

pichala        
rohami

zn. auto-  
mobilov                              
Vratislav    
(dom.)

balkánska     
medená      

pastierska     
píšťala

vlastná     
krtovi               

s malou          
silou

fúkali                 
severský         
škriatok

trhať   
(kniž.)

pľuvanec                      
stolársky      
pracovný        

stôl

strácať                           
navretá 

opuchlina

zametaj      
(arch.)

slzí                  
od žiaľu                      
skr. štátu          
Kansas

vyhrávalo                        
poštová       

poukážka          
(hovor.)

akým      
spôsobom

platidlo         
v Lotyšsku

priúčaj

austrálsky       
medvedík        

vzorec 
jodovodíka

drvil                  
na šrot           

EČV Rim.       
Soboty

1. časť             
tajničky

Ernest         
(dom.)

prehŕňa-      
ním vlasov      
hľadal vši

kyslá    
tekutina


